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内容概要

中国疆域辽阔，历史悠远，各地自然和人文环境不尽相同，因而中国民居的多样性在世界建筑史也较
为鲜见。
本书以生活在传统民居中的人的生活习俗、行为特征与空间模式的互动来选择较有代表性、覆盖面较
广的若干聚落予以介绍，它们或精巧别致、或均衡简洁、或安静闲适地镶嵌在自然美景中，静待着人
们走进的脚步。
    本书深入浅出地记述了各类传统民居的成因、建筑特色以及流传价值，其中亦点缀有与相关的历史
传说与民间故事，清晰地勾勒出一幅生动鲜活的中国民居画卷。
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作者简介

Shan DEQI，born in 1937 in Anhui Province，graduated from the Civil Engineering and Ar-chitecture
Department of Tsinghua University in 1960 and majored in architecture.He was formerly Director of “the
Teaching and Re-search Section for Architectural Design”of the Architecture Department of Tsinghua
Univer-sity，and the Vice-President of the School of Architec-ture of Tsinghua University as well as tutor of
dooctoral graduate students，Member of the Academic Committee，and Vice Director of the Academic Degree
Committee.
    Shan Deqi has published monographs in-cluding Ⅲ ustrations of Chinese Traditional Vernacular Dwelling
，etc.
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章节摘录

插图
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